
Tyczyn, dnia 23 lutego 2018 r.  

Rada Miejska 

ROR.0002-1.47.2018 

 

 

 

Protokół Nr 47/2018 

z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie w dniu 23 lutego 2018 r. 
Obrady odbyły się w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego. 

 

 

Ad.1. Otwarcie sesji.  

Obrady XLVII sesji Rady Miejskiej VII kadencji w Tyczynie o godz. 9.00 otworzył Adam 

Skowroński Przewodniczący Rady Miejskiej. Powitał radnych i zaproszonych gości.  

Przewodniczący stwierdził, że zgodnie z listą obecności (załącznik nr 1) na sali znajduje się 

15 radnych, co stanowi kworum niezbędne do podejmowania prawomocnych uchwał.  

   

Ad.2.  Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący poinformował, że po wysłaniu zaproszeń wpłynęło pismo Burmistrza   

o uzupełnienie porządku obrad o punkty dotyczące podjęcia uchwał w sprawach:  

- zmiany uchwały Nr XLIV.312.17 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 15 grudnia 2017 r. 

(pkt. 10a), 

- zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tyczyn (pkt.12a). 

Rada w obecności 15 radnych - 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach 

„wstrzym. się” przegłosowała pkt. 10a. 

Rada w obecności 15 radnych - 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach 

„wstrzym. się” przegłosowała pkt. 12a. 

Porządek obrad wraz z uzupełnieniem:  

1. Otwarcie sesji.  

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

4. Informacja dotycząca realizacji inwestycji powiatu  na terenie gminy Tyczyn w 2017 r. 

oraz zamierzeń w tym zakresie w 2018 r. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXII/172/12 Rady Miejskiej w Tyczynie 

z dnia 22 czerwca 2012 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Moderniza-

cji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy Tyczyn na lata 

2012-2022. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospoda-

rowania przestrzennego Nr 1/2018 w Matysówce. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Tyczyn na okręgi wyborcze, ustalenia ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.    

8. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Tyczyn dla 

spółek wodnych oraz sposobu jej rozliczania. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/44/15 Rady Miejskiej w Tyczynie z 

dnia 22 maja 2015 r. dotyczącej udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackie-

mu.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu 

na realizację zadania publicznego. 

10a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV.312.17 Rady Miejskiej w Tyczy-

nie z dnia 15 grudnia 2017 r. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej włączenia sołectwa Matysówka 

do Miasta Rzeszowa.   

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2018 r.  

12 a. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tyczyn. 

13. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

14. Sprawy różne, wolne wnioski. 

15. Zapytania i interpelacje. 

16. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji. 

17. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

18. Zakończenie sesji. 
 

   

Ad.3. Wybór Komisji Wnioskowej. 

Do Komisji Wnioskowej zaproponowano radnych: Tomasza Chlebka, Jadwigę Czarnik   

i Anitę Drążek.   

Rada w obecności 15 radnych - 15 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” oraz 0 głosach 

„wstrzym. się” – wybrała Komisję Wnioskową w zaproponowanym składzie. 

 

Ad.4. Informacja dotycząca realizacji inwestycji powiatu  na terenie gminy Tyczyn w 

2017 r. oraz zamierzeń w tym zakresie w 2018 r. 

- Starosta Rzeszowski Józef Jodłowski podziękował za zaproszenie na sesję. Przedstawił in-

formację na temat wykonanych inwestycji powiatowych na terenie gminy Tyczyn, były to 

głównie inwestycje drogowe. Powiedział, że w bieżącym roku planowana jest przebudowa 

drogi w Matysówce – zrobiona jest dokumentacja na drogę i jej otoczenie, później będzie 

realizowany chodnik. Kolejną planowaną inwestycją jest oficyna i park w Tyczynie – w pierw-

szym etapie będzie to przebudowa sieci gazowej i kanalizacyjnej, kolejny etap nastąpi jeśli uda 

się uzyskać środki zewnętrzne. 

- Radna Jadwiga Czarnik zapytała o termin zakończenia przebudowy drogi w Kielnarowej w 

kierunku Chmielnika, czy droga ta będzie poszerzana,  jak będą zrobione zjazdy po jej prawej 

stronie i jak zostanie rozwiązana kwestia zatoczek autobusowych. 

- Starosta J. Jodłowski powiedział, że termin zakończenia zależny będzie od warunków atmos-

ferycznych, w kwestii szczegółów i realizacji poprosił o pisemne zapytanie do Starostwa. 

Podczas obrad Sesji Starosta został zapytany o przebieg południowej obwodnicy Rzeszowa – 

jej dalszego połączenia z drogami przebiegającymi na terenie Gminy. Przedstawił koncepcję 

zaprezentowaną na spotkaniu u Pani Wojewody oraz zrelacjonował przebieg tego spotkania. 

- Radny Mieczysław Płonka zapytał kiedy będzie robiony chodnik przy drodze w Matysówce,  

zwrócił się również z prośbą o przychylenie się do prośby pani Dyrektor Szkoły Podstawowej 

w Matysówce o oświetlenie przejścia przy szkole oraz o oznakowanie poziome drogi przy pętli 

autobusowej na górze w Matysówce. 

- Starosta J. Jodłowski powiedział, że budowa chodnika będzie uzależniona od przychylności 

mieszkańców odnośnie jego przebiegu prośba pani Dyrektor musi przejść procedurę i została 

ona już tam skierowana, natomiast po zakończeniu remontu drogi będzie realizowane jej ozna-

kowanie. 

- Radny Grzegorz Lampart zapytał o możliwość remontu mostu w Borku Starym do Klasztoru 

o. Dominikanów i łącznik od Klasztoru do drogi na Królkę. 

- Starosta J. Jodłowski powiedział, że remont mostu i kwestia drogi będą możliwe, jeśli Staro-

stwu uda się pozyskać środki zewnętrzne. 

- Radny Tomasz Chlebek zapytał czy remont drogi w Hermanowej został już zakończony, czy 

powiat ma pomysł na budynek dawnej Policji naprzeciwko parku, oraz jakie będą dalsze losy 

Zespołu Szkół w Tyczynie. 
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- Starosta J. Jodłowski powiedział, że droga w Hermanowej zostanie dokończona jak tylko 

warunki atmosferyczne na to pozwolą, budynek dawnej Policji nie jest własnością Powiatu, 

natomiast w przypadku Zespołu Szkół problemem jest brak internatu, ale planowany remont 

Oficyny i jej adaptacja na internat powinno ten problem rozwiązać. 

- Przewodniczący Rady Osiedla Jan Napora zwrócił się z prośbą o wyprowadzenie ruchu z 

centrum Tyczyna z ulicy koło Kościoła. Zapytał również czy przy remoncie oficyny przewi-

dziana jest budowa hali sportowej. 

- Starosta J. Jodłowski odpowiedział, że kwestia obwodnicy Tyczyna jest brana pod uwagę w 

najbliższym czasie, również  w zakresie przebudowy oficyny przewidziana jest budowa obiektu 

pozwalającego na organizację imprez masowych.  

 

Przerwa 10.30-10.40 

 

Ad.5. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały nr XXII/172/12 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 

22 czerwca 2012 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urzą-

dzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy Tyczyn na lata 2012-

2022. 

- Prezes EKO- STRUG Zbigniew Możdżeń przedstawił projekt uchwały i jej uzasadnienie. 

Powiedział, że zmiana podyktowana jest zmianą regulacji ustawowych. Zmiana załącznika do 

Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanaliza-

cyjnych na terenie Gminy Tyczyn na lata 2012-2020 wynika z potrzeby dostosowania czasu 

realizacji tego planu do Programu Rozwoju Gminy Tyczyn na lata 2017-2022 i umieszczenia 

zadań w tym programie w ramach czasowych. Dodatkowo według nowych przepisów „Wody 

Polskie” będą zatwierdzały taryfę na zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzenie 

ścieków dla przedsiębiorstw obsługujących wodociągi i kanalizację na 3 lata. Dotychczasowy 

Wieloletni Planu Rozwoju  

i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy Ty-

czyn kończył się na 2020 roku, a istnieje potrzeba ustalenia taryfy od lipca 2018 do czerwca 

2022 roku. 

 

 

Po przedstawieniu uzasadnienia projektu uchwały zgłosił autopoprawkę do Wieloletniego 

Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na 

terenie Gminy Tyczyn na lata 2012-2022. 

W rozdziale I pkt. 1 drugi akapit zamiast „Sieć wodociągowa zasilana jest z 10 studni głębino-

wych i uzdatniana w trzech stacjach uzdatniania wody w Tyczynie, Budziwoju i Borku Sta-

rym.” wprowadzić „PGK „Eko-Strug” eksploatuje 10 studni głębinowych i trzy stacje uzdat-

niania wody w Tyczynie, Budziwoju i Borku Starym.”  

- Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska Ryszard Fornal poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

sprawie zmiany uchwały nr XXII/172/12 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 22 czerwca 2012 

roku w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągo-

wych i Urządzeń Kanalizacyjnych na terenie Gminy Tyczyn na lata 2012-2022. 

Wobec braku pytań Przewodniczący Rady zarządził głosowanie projektu uchwały wraz z auto-

poprawką.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.336.18 w sprawie zmiany uchwały nr XXII/172/12 Rady Miej-

skiej w Tyczynie z dnia 22 czerwca 2012 roku w sprawie przyjęcia Wieloletniego Planu 

Rozwoju i Modernizacji Urządzeń Wodociągowych i Urządzeń Kanalizacyjnych na tere-

nie Gminy Tyczyn na lata 2012-2022 wraz z autopoprawką. 
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Ad.6. Uchwała: w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa-

nia przestrzennego Nr 1/2018 w Matysówce. 

- Inspektor Krzysztof  Zawiła przedstawił uchwałę i jej uzasadnienie, powiedział m.in., że 

przystąpienie do sporządzania miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla obsza-

ru objętego uchwałą ma na celu ustalenie zasad zagospodarowania i zabudowy oraz zasad 

obsługi w zakresie komunikacji i infrastruktury technicznej. Powierzchnia obszaru objętego 

planem to ok. 0,325 ha. Na części przedmiotowego terenu obowiązuje miejscowy plan zago-

spodarowania przestrzennego, natomiast dla pozostałej części jest go brak. Do Urzędu Miej-

skiego wpłynął wniosek właściciela w/w terenu o sporządzenie kompleksowego miejscowego 

planu dla całego tego obszaru, ponieważ chce go zagospodarować na cele mieszkaniowe. Usta-

lenie zasad zagospodarowania terenu zgodnego z potrzebami wnioskodawcy udostępni tereny 

dla celów związanych z inwestycjami mieszkaniowymi w gminie. W związku z powyższym 

zasadne jest opracowanie takiego planu. 

 

 - Przewodniczący Komisji Infrastruktury i Środowiska  Ryszard Fornal poinformował,  że 

Komisja na posiedzeniu w dniu 21 lutego br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  spra-

wie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Nr 

1/2018 w Matysówce. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.337.18 w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego Nr 1/2018 w Matysówce. 

 

Ad.7. Uchwała: w sprawie podziału gminy Tyczyn na okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i 

numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.   

W związku z dyskusją na temat podziału Gminy na okręgi wyborcze pojawiły się wątpliwości 

dotyczące podziału na okręgi miejscowości Borek Stary. Radnemu Grzegorzowi Lampartowi 

podział ten wydał się niczym nieuzasadniony – sztuczny. 

Wobec powyższego Radny Tomasz Chlebek złożył wniosek o wyłączenie z porządku obrad 

pkt. 7. „Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Tyczyn na okręgi wyborcze, ustalenie ich 

granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu wyborczym.” 

Przewodniczący zarządził głosowanie w trybie Art.20 ust 1a Ustawy o samorządzie gminnym. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” przyjęła 

wniosek o wyłączenie z porządku obrad pkt.7. 

 

Ad.8. Uchwała: w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Tyczyn dla spó-

łek wodnych oraz sposobu jej rozliczania. 

- Inspektor Joanna Kalembkiewicz przedstawiła uchwałę i jej uzasadnienie. Powiedziała m.in., 

że zmiana Uchwały Nr XLVI.329.18 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 26 stycznia 2018 r. 

wynika z konieczności wskazania kwoty dotacji celowej w przedmiotowej uchwale.  

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  

sprawie w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej z budżetu Gminy Tyczyn dla spółek wod-

nych oraz sposobu jej rozliczania. 

Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.338.18 w sprawie w sprawie zasad udzielenia dotacji celowej z 

budżetu Gminy Tyczyn dla spółek wodnych oraz sposobu jej rozliczania. 
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Ad.9. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/44/15 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 

22 maja 2015 r. dotyczącej udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu.  

- Pani Skarbnik Barbara Matuła przedstawiła  projekt uchwały z uzasadnieniem, stwierdzając, 

że uchwała dotyczy przekazania Województwu Podkarpackiemu opracowanej dokumentacji 

technicznej na budowę chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 878 Rzeszów-Dylągówka. W 

zmienianej uchwale zmienia się jedynie kilometraż i kwota.  

W wyniku braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.339.18 w sprawie zmiany uchwały Nr VIII/44/15 Rady Miej-

skiej w Tyczynie z dnia 22 maja 2015 r. dotyczącej udzielenia pomocy rzeczowej Woje-

wództwu Podkarpackiemu. 

 

Ad.10. Uchwała w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu na 

realizację zadania publicznego. 

- Inspektor Stanisław Frączek przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. Powiedział m.in., że 

Zarząd Dróg Wojewódzkich wydając warunki na opracowanie projektu technicznego zastrzegł, 

że wszystkie opracowania przetargów są po stronie Gminy.  Zadanie dotyczy udzielenia pomo-

cy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu, w formie opracowania przedmiaru robót i kosz-

torysu inwestorskiego na budowę chodnika w ciągu drogi wojewódzkiej Nr 878 Rzeszów – 

Dylągówka w Kielnarowej, odcinek o długości 370 mb. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego br. pozytywnie zaopiniowała projekt w sprawie 

udzielenia pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu na realizację zadania publiczne-

go. 

Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.340.18 w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Województwu 

Podkarpackiemu na realizację zadania publicznego. 

 

Ad.10a. Uchwała: w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV.312.17 Rady Miejskiej w Tyczynie z 

dnia 15 grudnia 2017 r. 

- Inspektor Stanisław Frączek przedstawił uzasadnienie projektu uchwały. Powiedział m.in., że 

zmiana uchwały wynika ze zmiany nazwy kilometrażu budowy chodnika w ciągu drogi woje-

wódzkiej Nr 878 Rzeszów-Dylągówka. Dotychczasowa nazwa zawierała kilometraż, co unie-

możliwiało jego zmianę przy ogłaszaniu przetargu. Obecnie nazwa nie wskazuje konkretnego 

odcinka chodnika i długości jego realizacji, będzie dostosowany do posiadanych środków. 

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego br. pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały  w 

sprawie zmiany uchwały Nr XLIV.312.17 Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 15 grudnia 2017r. 

- Radna Jadwiga Czarnik zapytała kiedy będzie rozstrzygnięty przetarg. 

- Inspektor S. Frączek odpowiedział, że po przyjęciu uchwały zostanie ona przekazana do 

Zarządu Dróg Wojewódzkich i wtedy zostanie ogłoszony przetarg. 

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący zarządził głosowanie. 

Rada w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 1„wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.341.18 w sprawie zmiany uchwały Nr XLIV.312.17 Rady 

Miejskiej w Tyczynie z dnia 15 grudnia 2017 r. 

 

Ad.11. Uchwała: w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej włączenia sołectwa Matysówka do 

Miasta Rzeszowa.    
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- Burmistrz J. Skotnicki przedstawił uchwałę i jej uzasadnienie. Powiedział m.in., że w związku 

z wnioskiem Prezydenta Miasta Rzeszowa, który wpłynął do Urzędu Miejskiego dnia 11 grud-

nia 2017 r. o podjęcie działań celem wyrażenia przez Radę Miejską w Tyczynie opinii w 

przedmiocie wyłączenia obszaru sołectwa Matysówka z Gminy Tyczyn i włączenia go do 

Miasta Rzeszowa zostały w Gminie Tyczyn przeprowadzone konsultacje społeczne, w których 

604 osoby tj. 55% ważnie oddanych głosów było przeciwnych przyłączeniu sołectwa Maty-

sówka do Miasta Rzeszowa. 39% ważnie oddanych głosów było za przyłączeniem Matysówki 

do Rzeszowa. Wstrzymało się 58 osób, 54 głosy były nieważne. Przyłączenie do Miasta Rze-

szowa sołectwa Matysówka spowoduje utratę kolejnych 9% terytorium gminy, 13% ludności i 

11% jej dochodów. Zagroziłoby to stabilności społeczno-ekonomicznej naszej jednostki samo-

rządu terytorialnego, a co za tym idzie jej możliwościom rozwojowym. Za przyjęciem nega-

tywnego stanowiska w przedmiotowej sprawie przemawia również fakt, iż Miasto Rzeszów nie 

przedstawiło żadnego istotnego argumentu dla dokonania przyłączenia. Faktem powszechnie 

znanym jest, że zmiana granic Miasta Rzeszowa przynosi powiększenie jego terytorium bez 

zmiany zagospodarowania terenu. Na terenie dotychczas zagarniętym z Gminy Tyczyn przez 

Miasto Rzeszów istnieje ponad 2 000 ha upraw rolnych, dla których nie zostały opracowane 

żadne plany zagospodarowania przestrzennego. Rzeszów nie zapewnia tym terenom funkcji 

miejskich. Nie ma uzasadnienia, aby kolejne 442 ha użytków rolnych z terenu sołectwa Maty-

sówka powiększyło wiejski charakter Miasta Rzeszowa. Podsumowując, utrata kolejnego 

sołectwa przez Gminę Tyczyn uniemożliwi prawidłowe funkcjonowanie i zarządzanie rozwo-

jem gminy oraz realizację jej aktualnych i przyszłych interesów w zakresie wykonywania 

zadań zarezerwowanych dla jednostki samorządu terytorialnego. W tej sytuacji projekt przyłą-

czenia Matysówki do Rzeszowa proponuję zaopiniować negatywnie.   

- Radny Mieczysław Płonka odczytał szczegółowe wyniki konsultacji w Matysówce, powie-

dział, że na 1095 poprawnie wypełnionych ankiet 525 (tj.47,82%) to ankiety z Matysówki, z 

czego 394 (tj.75,05%) były za przyłączeniem, 125 (tj.23,81%) przeciwko, w 6 (tj.1,14%) 

wstrzymujących się i 43 głosy nieważne. Poprosił o wzięcie pod uwagę tych wyników. 

- Radny Tomasz Oleniacz  powiedział, że jako mieszkaniec Matysówki nie widzi żadnych 

argumentów by włączyć Matysówkę do Rzeszowa, zwrócił się z prośbą o lepszą komunikację 

Gminy z mieszkańcami Matysówki. 

- Burmistrz J. Skotnicki odczytał szczegółowe wyniki konsultacji w poszczególnych miejsco-

wościach Gminy. 

Rada w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, 1 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.342.18 w sprawie wyrażenia opinii dotyczącej włączenia sołec-

twa Matysówka do Miasta Rzeszowa.   

 

Ad. 12. Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2018 r.  

- Skarbnik Gminy B. Matuła przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. Powiedziała, że 

dochody zwiększa się o 6.500,00 zł i są to pieniężne darowizny z przeznaczeniem na opraco-

wanie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. Zwiększa się przychody budżetu 

gminy o kwotę 18.936,00 zł, w tym wolne środki jako nadwyżka środków na rachunku bieżą-

cym 18.936,00 zł. Wydatki zwiększa się o 25.436,00 zł, w tym na zakup działki nr 2246/2 o 

pow. 0,03 ha w Borku Starym z przeznaczeniem pod studnię głębinową (kwota 15.000,00 zł), 

udzielenie pomocy rzeczowej Województwu Podkarpackiemu w formie opracowania przed-

miaru robót i kosztorysu inwestorskiego na dofinansowanie budowy chodnika w ciągu drogi 

wojewódzkiej Nr 878 Rzeszów – Dylągówka w Kielnarowej, odcinek o dł. 370 mb. (kwota 

3.936,00 zł) oraz opracowanie zmiany planu zagospodarowania przestrzennego dla działek nr: 

46/3, 46/4, 46/6 położonych w miejscowości Matysówka (kwota 6.500,00 zł).  
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- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego br. pozytywnie zaopiniowała projekt   

uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn na 2018 r.  

Wobec braku pytań Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się” –   

podjęła uchwałę Nr XLVII.343.18 w sprawie zmiany uchwały budżetowej gminy Tyczyn 

na 2018 r. 

 

 

 

Ad.12a. Uchwała: w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tyczyn. 

- Skarbnik Gminy B. Matuła przedstawiła uzasadnienie projektu uchwały. Powiedziała, że w 

Uchwale Nr XLVI.333.18 z dnia 26 stycznia 2018 r. skreśla się § 4 dotyczący upoważnienia 

Burmistrza do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć. Zmienia się w § 

1. lata obejmujące Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Tyczyn to 2018-2029. 

  

- Przewodniczący Komisji Finansów i Gospodarki Eugeniusz Malak poinformował,   

że Komisja na posiedzeniu w dniu 22 lutego 2018 r. pozytywnie zaopiniowała projekt   

uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tyczyn. 

Wobec braku głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie.  

Rada w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 1 „wstrzym. się”–   

podjęła uchwałę Nr XLVII.344.18 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Tyczyn. 

Przerwa 12.20-12.30. 

W trybie §23 ust 4 Regulaminu pracy Rady Przewodniczący zmienił porządek obrad zamie-

niając pkt. 13 z pkt.14. 

Ad.14. Sprawy różne, wolne wnioski. 

- Przewodniczący poprosił o informację na temat możliwości Gminy  w zakresie prawnego 

oddziaływania na właścicieli nieruchomości, które mocno odstają w kwestii estetycznej. 

- Radca Prawny Tomasz Warchoł powiedział, że Gmina nie ma bezpośredniej możliwości 

ingerencji w estetykę budynków, może interweniować pośrednio (Art. 61 Prawa budowlane-

go)  poprzez informowanie o tej kwestii Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

Drugim aspektem jest możliwość wykroczeniowa – nieprzestrzeganie norm obiektu w zakre-

sie prawa budowlanego. W takim postępowaniu należy poinformować Policję, która będzie 

oskarżycielem publicznym. Jeśli chodzi o obiekty na terenie Gminy Tyczyn należy najpierw 

zdiagnozować te obiekty, następnie zwrócić się do właścicieli by rozebrali je bądź wyremon-

towali- dostosowali się do estetyki. 

- Radny Ryszard Fornal powiedział, ze w ubiegłym roku właściciele otrzymali już takie pi-

sma, ale nadal sprawa nie została załatwiona. Zapytał jakimi środkami można jeszcze inter-

weniować. 

- Burmistrz J. Skotnicki dodał, że w kwestii spornych budynków została już wyczerpana dro-

ga mediacji, teraz będzie wystąpienie do Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego. 

 

Ad.13. Informacja o międzysesyjnej działalności Burmistrza. 

- odbyło się zebranie Związku Gmin PKS – zmiana statutu, 

- odbyły się 2 przetargi: na wodociąg Kielnarowa Zagonianka oraz przebudowę dróg lokal-

nych, 

- został złożony wniosek o Otwarte Strefy Aktywności, 

- odebrany został I etap chodnika w Borku Starym, 
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- będą dodatkowe prace w budynku Rynek 24, 

- razem z Kuratorium będzie organizowany w SP w Tyczynie konkurs w związku z 100 rocz-

nica odzyskania niepodległości, 

- odbyło się spotkanie z dyrektorami szkół w sprawie organizacji pracy szkół w przyszłym 

roku, 

- podpisany został kontrakt na zakup działki koło cmentarza w Tyczynie, 

- rozpoczną się zebrania z mieszkańcami, 

- złożone zostały oferty na projekt przebudowy drogi wojewódzkiej 878, 

- 14 marca w Domu Kultury odbędzie się sesja popularno-naukowa dotycząca 650 – lecia 

lokacji Tyczyna. 

 

Ad.15. Zapytania i interpelacje - brak. 

- Radna Anita Drążek zapytała czy jest możliwość pozyskania dotacji na wymianę pieców 

c.o. 

- Burmistrz J. Skotnicki powiedział, ze prawdopodobnie w przyszłym roku będzie taki pro-

gram krajowy. 

 

Ad.16. Informacja o wnioskach z poprzedniej sesji.  

Na poprzedniej sesji brak było wniosków. 

 

Ad.17. Głosowanie wniosków zgłoszonych podczas sesji. 

Wniosek nr 1 Radnego Mieczysława Płonki 

Wnoszę o zwrócenie się do PGK „Eko-Strug” Sp. z o.o. w Tyczynie, o sporządzenie przez 

w/w przedsiębiorstwo gminnego wykazu wszystkich hydrantów zapewniających odpowiednią 

ilość wody do celów p-poż., spełniających parametry techniczne Rozporządzenia Ministra 

Spraw Wewnętrznych i Administracji w sprawie przeciwpożarowego zaopatrzenia w wodę 

oraz dróg pożarowych (Dz.U.2009.124.1030 z 24 lipca 2009 r.), jak również właściwe ich 

oznakowanie zgodnie z Polską Normą. 

Powyższy wykaz proszę o przekazanie również do wszystkich jednostek OSP działających na 

terenie Gminy. 

Rada w obecności 15 radnych – 15głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0„wstrzym. się”–  przyjęła  

wniosek. 

 

Wniosek nr 2 Radnego Ryszarda Fornala 

Podjęcie działania mające na celu wykonanie chodnika przy drodze powiatowej na ulicy Or-

kana w Tyczynie od sklepu „Biedronka” do przedszkola „Maluszkowo” i powstałego Osiedla 

na ul. Słoneczna. 

Brak w/w chodnika zagraża bezpieczeństwu mieszkańców jak również rodzicom z dziećmi 

przychodzącymi do przedszkola. 

Rada w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 1 „wstrzym. się”–   

przyjęła wniosek. 

 

Wniosek nr 3 Radnej Jadwigi Czarnik 

Zwracam się z prośbą o skierowanie zapytania do Starosty o robót na drodze powiatowej w 

Kielnarowej w kierunku Chmielnika ( czy są zaplanowane zatoczki- ich rozwiązanie, zakres 

poszerzenia drogi dojazdu do posesji mieszkańców po prawej stronie jadąc w kierunku 

Chmielnika od Kielnarowej).  

Rada w obecności 15 radnych – 15 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 0 „wstrzym. się”–   

przyjęła wniosek. 
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Wniosek nr 4 Radnego Tomasz Chlebka 

Wyłączenie z porządku obrad p.7 Podjęcie uchwały w sprawie podziału gminy Tyczyn na 

okręgi wyborcze, ustalenia ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym 

okręgu. 

Wniosek przegłosowany w trakcie obrad przy punkcie 7. 

 

Wniosek nr 5 Radnego Tomasza Chlebka 

Wnioskuję o zgłoszenie do nadzoru budowlanego wniosku o budynkach na tzw. szlabanie 

celem bądź rozbiórki bądź przywrócenia estetycznego wyglądu – wg wskazania nadzoru bu-

dowlanego. 

Rada w obecności 15 radnych – 14 głosami „za”, 0 „przeciw.”, 1 „wstrzym. się”–   

przyjęła wniosek. 

 

Ad.18. Zakończenie sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Adam Skowroński    

o godz. 13.30 zamknął XLVII sesję Rady Miejskiej w Tyczynie.  

 

Protokołowała:  

Joanna Włoch-Dłurzej 

 

 

 

 

 

Przebieg obrad z sesji Rady Miejskiej w Tyczynie z dnia 23 lutego 2018 r.   

zarejestrowany został na nośniku elektronicznym (płyta CD) – dostępny w biurze rady.  


